

ISSN 2095-6274  
CN 10-1158/R

# 中华灾害救援医学<sup>®</sup>

ISSN 2095-6274



# 中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第9卷 第11期 2021年11月出版

## 主 管

中国人民解放军总医院

## 主 办

中华灾害救援医学编辑部

## 主 编 郑静晨

## 编 辑 中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: wjcdm.cbpt.cnki.net

## 编辑部主任 李晓雪

## 出 版 人民武警出版社

## 印 刷 北京新视觉印刷有限公司

## 国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

## 邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

## 定 价

每期: 15元 全年: 180元

## 中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

## 目 次

### 论 著

从加拿大北极医疗救援现状探讨极地无人机搜救的可行性及制约因素 ··· 1321

张 贺, 李雪华, 武 岳, 田 竞

激光腔内闭合术治疗大隐静脉曲张的疗效分析 ··· 1324

张培松, 何新苗, 龚义飞, 汪 玲, 徐正涛

急诊留院观察非创伤患者临床特征分析 ··· 1328

郭志强, 周 延, 袁 华, 冯秋鹏, 李文君, 周守志, 马 进

驻高原官兵正念水平与情绪状态现状及相关性分析 ··· 1333

王欢欢, 刘 霖, 陈开兵, 韩继明

ADDIE 模式在社区老年人及照顾者院前急救培训中的应用 ··· 1338

孟丽娜, 关 庆, 康红娜, 李英丽

应急救护培训师心肺复苏操作技能现状调查 ··· 1343

熊勇超, 张晓华, 夏兰芳, 赵建忠

### 综 述

国内外院前急救发展现状及启示 ··· 1347

陈瑞霖, 张宁宁, 姜 俊, 杨 鸽, 张元菊, 李志斌, 刘 奎, 张洁琼

方舱医院的发展历程与现状 ··· 1351

张 昂, 马 昕, 邱智渊, 张继明, 王 兵, 杨敏捷, 卫 尹, 李 丽,

贾 波

鸡尾酒疗法缓解全膝关节置换术后神经性疼痛的研究进展 ··· 1354

梁勇健, 陈继营

重大传染病疫情应急医疗救援人员健康风险的防控策略 ··· 1358

孙相洁, 封丹璐

## 专题论述

民用运输机场新冠防控中的筛查与处置 ..... 1365

田剑清

核应急医学救援队向“三防”医学救援队转化的必要性和建议 ..... 1371

张 达, 姚叶豹, 殷爱民, 罗莹莹, 刘承军

## 医疗器械

锦 TWD-501 型无人机水上多功能预警救援装置 ..... 1374

刘晓静, 闫程锦, 马晓敏

## 案例报道

日夜百服宁致严重过敏性休克 1 例 ..... 1379

蔡宇璐, 梁之孔, 石东浩, 何晓飞

执行责任编辑及编审组成员 李晓雪 赵中辛 邹圣强

本期责任编辑 徐超颖

本期责任校对 马延爱 南 杰

英文责任审校 马延爱

本期责任排版 南 杰

# CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.9 No.11 November, 2021

## Supervising Institute

Chinese People's Liberation  
Army General Hospital

## Sponsor

Editorial Office of Chinese Journal of  
Disaster Medicine

## Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

## Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of  
Disaster Medicine  
69 Yongding Road, Haidian District,  
Beijing 100039, P.R. China  
Tel: 010-57976951  
E-mail: cjdm2013@sina.com  
wjcdm.cbpt.cnki.net

## Director of Editorial Department

LI Xiaoxue

## Publishing

Publishing House of PAP

## Printing

Beijing New Vision Printing Co., Ltd

## Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation  
P. O. Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

## Price

¥15.00

## Periodical Registration

ISSN 2095-6274  
CN 10-1158/R

## Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

## CONTENTS IN BRIEF

### ORIGINAL ARTICLES

**The feasibility and constraints of medical searching and rescuing in the Arctic by UAV based on the status quo of Canadian Arctic medical rescue .....** 1321

ZHANG He, LI Xuehua, WU Yue, TIAN Jing

**Curative effect analysis of the EVLT in the treatment of great saphenous varicose veins .....** 1324

ZHANG Peisong, HE Xinmiao, GONG Yifei, WANG Ling, XU Zhengtao

**The clinical characteristics of emergency non-trauma patients admitted for observation .....** 1328

GUO Zhiqiang, ZHOU Yan, YUAN Hua, FENG Qiupeng, LI Wenjun,  
ZHOU Shouzhi, MA Jin

**The status quo and correlation analysis between the mindfulness level and emotional state of soldiers stationing the plateau .....** 1333

WANG Huanhuan, LIU Lin, CHEN Kaibing, HAN Jiming

**The application of the ADDIE model in the pre-hospital first aid training of the elderly and caregivers in the community .....** 1338

MENG Lina, GUAN Qing, KANG Hongna, LI Yingli

**Investigation on the preparedness of cardiopulmonary resuscitation skills among first aid trainers .....** 1343

XIONG Yongchao, ZHANG Xiaohua, XIA Lanfang, ZHAO Jianzhong

### REVIEWS

**Development status and enlightenment of pre-hospital emergency treatment in China and overseas countries .....** 1347

CHEN Ruilin, ZHANG Ningning, JIANG Jun, YANG Ge, ZHANG Yuanju, LI Zhibin

**Development history and current situation of medical shelter ..... 1351**

*ZHANG Ang, MA Xin, QIU Zhiyuan, ZHANG Jiming, WANG Bing, YANG Minjie, WEI Yin, LI Li, JIA Bo*

**Research progress of cocktail therapy in alleviating neuropathic pain after total knee replacement ..... 1354**

*LIANG Yongjian, CHEN Jiyong*

**Prevention and control strategies for reducing health risks of the emergency medical rescue staff against major**

**infectious epidemics ..... 1358**

*SUN Xiangjie, FENG Danjun*

#### **MONOGRAPH**

**Screening and disposal of COVID-19 cases in the civil transport airport ..... 1365**

*TIAN Jianqing*

**The necessity of and suggestions on transforming the nuclear emergency medical rescue team to the Nuclear,**

**Biological and Chemical medical rescue team ..... 1371**

*ZHANG Da, YAO Yebao, YIN Aimin, LUO Yingying, LIU Chengjun*

#### **MEDICAL EQUIPMENTS**

**Jin TWD-501 UAV: the multifunctional water device for early warning and rescue ..... 1374**

*LIU Xiaojing, YAN Chengjin, MA Xiaoming*

Executive members of editorial board and reviewing group

*LI Xiaoxue ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang*

Responsible editor *XU Chaoying*

Responsible proof-reader *MA Yanai NAN Jie*

Responsible examiner for English *MA Yanai*

Computer typesetter *NAN Jie*